
Folketingets Lovsekretariat 

Dato: 28. november 2011

Under henvisning til Folketingets brev af 21. november følger hermed

social- og integrationsministerens endelige svar på spørgsmål nr. S 

881, stillet af Karina Adsbøl (DF).

Spørgsmål nr. S 881:

”Kan ministeren forklare den store kommunal forskel på tilskud til handicap-

pede på den såkaldte BPA-ordning, som DR P4 København har påvist den 

21. november 2011, og oplyse, hvad ministeren agter at gøre ved denne 

forskelsbehandling af handicappede”

Svar:

Jeg er forundret over, at der er så store forskelle i kommunernes udmåling af 

tilskuddet til administrationstaksten, hvis forskellene ikke kan forklares med 

forskelle i tyngden i arbejdsopgaverne i BPA-ordningerne. I eksempelvis 

nystartede ordninger kan der være behov for, at foreningen eller virksomhe-

den støtter borgeren mere end i ordninger med rutinerede borgere, hvilket

skal afspejle sig i den kommunale udmåling. Og i ordninger med mange og 

måske skiftende hjælpere vil udgifterne til lønadministration alt andet lige 

også være højere end i mindre og mere stabile ordninger.

Serviceloven er en rammelov, og det betyder, at der også i forhold til kom-

munerne i udmåling af administrationstakst i BPA-ordningerne, kan være 

lokale forskelle. 

Vi er i samarbejde med Servicestyrelsen og Deloitte i gang med at evaluere 

hele BPA-ordningen, herunder også kommunernes udmåling af administrati-

onstaksten. Med evalueringen forventer vi at få et bredt billede af forskellene 

i kommunernes udmåling, som vi skal anvende i de fremtidige overvejelser 

omkring BPA-ordningen. Evalueringen foreligger i starten af 2012.
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